
ŠTĚDROVEČERNÍ RODINNÁ POBOŽNOST 

 

♫ EZ 293 "Čas radosti, veselosti" 
Modleme se: Otče v nebesích, zjevuješ nám v betlémských jeslích svou 
velikou lásku, s níž se nám zcela dáváš ve svém milém Synu. My však jsme 
obklopeni samou nenávistí a sami se jí také proviňujeme. Pro nás se stal 
Kristus člověkem. Ty voláš všechen svět k životu. Andělské poselství nás volá 
k radosti a lásce po nichž tak toužíme. Proto tě prosím i v těchto svátcích: 
uzdrav naše srdce od starosti a nevěry (nevíry). Smiluj se nad námi. Ty chudé 
dítě v jeslích, obohať nás svou chudobou. Lidský synu bez domova, který 
nemáš, kam bys hlavu složil, dej nám přijít do tvého domova. Synu Boží, jenž 
ses pro nás stal zcela malý, dej nám dětskou prostotu, abychom si od tebe dali 
vše darovat. Amen 
 

Základem vánočního zamyšlení nám bude text Abakukova proroctví z konce 
druhé kapitoly: 

"Ztiš se před Hospodinem celá země" 
Advent a Vánoce jsou, zvláště v době nouzového stavu, příležitostí ke ztišení, které 
tolik potřebujeme. Věrni tradici proroků, máme i my ukazovat směrem ke ztišení se 
před Hospodinem. Zdá se, že nám to o Vánocích jde i lépe. Většina společnosti 
konečně spolupracuje a je jakoby ochotna se ztišit, usebrat se, být na chvíli lepší. 
Jedni se rádi dojmou při zpěvu Narodil se Kristus Pán. Jiní dokonce se zápalem 
inkvizitora horují proto, že dárky nosí Ježíšek, a to samé by očekávali od všech 
křesťanů. Jak se ovšem správně o Vánocích ztišit? Jak je dobře oslavit? Přesný 
návod nenabízím. Spíše varování před nepravými „cargo Vánocemi“. Mé varování 
vychází z jednoho zajímavého pozorování oborníků na domorodé kmeny v Papui 
Nové Guinei krátce po 2. světové válce, kdy se tam objevilo nové náboženství, který 
nazvali „cargo kult“. V rámci praktikování tohoto kultu domorodci z bambusu, lián a 
listí vytvářeli modely letadel. Dokonce vykáceli i kus pralesa, aby vytvořili něco jako 
přistávací plochu, jak předtím viděli na základnách armády USA. K tomu vybudovali 
i letištní věže s bambusovými anténami, do nich posadili někoho s půlkami 
kokosových ořechů vypadajícími jako sluchátka. Takto vše vystavěli v naději, že pak 
opět začnou přistávat letadla plná nákladu, z čehož by měli profit i oni. Bojím se, že 
se většině naší společnosti vytrácí pravá podstata Vánoc a jejich slavení, jíž je oslava 
příchodu Mesiáše k nám lidem. Na to nelze reagovat jinak než ztišením se před 
Hospodinem. Takto pojaté Vánoce zaručeně nebudou žádnými „cargo Vánocemi“, 
které ve výsledku plně neuspokojí, protože opravdové „Boží zboží“ zase nedorazí. 
Amen 
 

Modleme se slovy modlitby Páně: Otče náš ... Amen 

♫ EZ 306 "Když se Pán Ježíš narodil" 

 
        

 
 

 

  
Milé sestry a milí bratři. 
  Na Štědrý den roku 1988 se takto zamýšlel farář 
Luďěk Rejchrt v publikaci :                                                                  
Na každý den nad slovy žalmu 113,5-6: 
   „Kdo je jako Hospodin, náš Bůh, jenž tak vysoko 
trůní? Sestupuje níže, aby viděl na nebesa a zemi.“  
Bůh je tak vysoko, že k němu nedoletíme ve svých 
raketách a nemůžeme jej dostihnout ani schopnostmi 
svého rozumu. „Vysoko“ není označení směru někam 
nad oblaka. On není „někde“. On je všude. Že je Bůh 
vysoko, znamená zcela prostě jedno: sami se k němu 
nikdy nedostaneme. Bůh však ze své výše sestupuje 
a snižuje se. Jde dolů, jde tam, kde jsme my, jde POD 
SVOU ÚROVEŇ. A tady všechno „vidí“, jak vypadá náš 
svět, jak vypadá pokažené náboženství, jak vypadá 
hrůza lidského údělu. Zblízka vidí náš život a jeho 
problémy. Ta cesta dolů je ponížení v plném slova 
smyslu. Tak se stalo v božím Synu, o němž bratr Jan 
Augusta zpívá ve vánoční písni: „k nám ses v lásce sblížil, 
pro nás velmi snížil, stav se lidem rovný, zvolils život 
skrovný. Vítej, Králi náš!“. 
  
A tak tohoto našeho Krále z Betléma přivítejme a 
chvalme naším vánočním slavením i letos. S vědomím 
jeho ochrany a závazku služby lásky jemu i bližním 
hleďme s nadějí do nového roku. 
Přeji vám jménem staršovstva sboru pokojný Advent, 
krásné Vánoce a požehnaný nový rok. 
    Radim Žárský 

                       administrátor 
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FARNÍ SBOR ČESKOBRAT RSKÉ CÍRKVE EVANGELICKÉ 

V HOŘICÍCH V PODKRKONOŠÍ 



Ve svátečním vánočním období Vás zveme k následujícím bohoslužbám 
pořádaným v našem sboru: 

 neděle 20. prosince 2020  
Čtvrtá neděle adventní 
Bohoslužby od 10.00 hodin 
s pásmem čtených vánočních 
příběhů 

 pátek 25. prosince 2020 
Hod boží vánoční (Narození Páně) 
Sváteční bohoslužby s vysluhováním 
Večeře Páně od 10.00 hodin 
Při těchto bohoslužbách bude vykonána 
tradiční celocírkevní sbírka na bohoslovce a 
vikariát 

 neděle 27. prosince 2020 

Bohoslužby od 10.00 hodin 

 pátek 1. ledna 2021 
Novoroční bohoslužby s vysluhováním Večeře Páně 
od 10.00 hodin 

  

Pozvání ovšem platí nejen pro čas sváteční, ale po celý rok. Ve sboru se 
pravidelně konají nedělní bohoslužby a další akce. Jde o otevřená setkání, 
která mají účastníkům sloužit k povzbuzení a posílení víry, k nalezení 
životní orientace v dnešním složitém světě a k prohloubení vzájemnosti a 
lásky. 
Nejaktuálnější informace o tom, co se právě děje, a dále například kázání, 
fotografie a další naleznete na webových stránkách sboru 

http://horice.evangnet.cz 
Budeme rádi, když odkaz na tyto stránky doporučíte i svým známým a 
přátelům, dětem a vnoučatům, kteří mají přístup k internetu. Těšíme se na 
setkání s Vámi. 

Staršovstvo FS ČCE v Hořicích 

Jak šly události v našem sboru :  

 
Druhou neděli po Zjevení Páně 19.ledna navštívil naše bohoslužby 
senior Tomáš Molnár z Trutnova spolu se seniorátní kurátorkou  
Hanou Pojezdnou ze Dvora Králové. 
Náš sbor je pouze administrován, takže bohoslužby si zajišťujeme sami. 
Pravidelně se ve službě střídají místokurátor Ing. Petr Havlíček a      
Mgr. Gabriela Cardová. Náš administrátor farář Radim Žárský k nám 
přijíždí 1x měsíčně ze Semonic. Případné Večeře Páně vysluhuje 
kurátor Oldřich Nekvinda, ordinovaný presbyter. 
Již více jak deset let se pravidelně scházíme se sborem Čsl. Církve 
husitské na pravidelných ekumenických bohoslužbách, střídavě 
v Synagoze a v naší modlitebně. 
 
V červnu zemřela sestra Věra Karrasová ve věku 94 let a v prosinci 
sestra Eva Jónová ve věku 91 let. Obě byly dlouholetými aktivními 
členkami sboru. 
 
Zapojili jsme se do charitativních sbírek nejen v Česku ale některé jsou 
určeny i humanitární pomoci v cizině. 
 
Izraelci čekali na Vykupitele a Spasitele celá staletí a dočkali se. S nimi 
jeho příchod oslavujeme i my křesťané. O Vánocích si připomínáme, jak 
k Ježíšovým jesličkám přicházeli nejen pastýři, ale i mágové, 
hvězdopravci a mudrci. Byli to lidé z jiné kultury a tradice. Byli to jistě 
pohané, ale skláněli se před Ježíšem. 
I vy jste pozváni k oslavě narození Ježíše do naší modlitebny. 

Oldřich Nekvinda, 
kurátor sboru. 

  

Vážení členové sboru, také v letošním roce obracíme Vaší pozornost 
s prosbou   k tomu, abyste pamatovali na zaplacení saláru. ( č.ú. – 
189761398/0300) 
„Každý ať dává podle toho, jak se ve svém srdci předem rozhodl, ne     
s nechutí ani z donucení; vždyť radostného dárce miluje Bůh.“ (2K 9,7) 
     

http://horice.evangnet.cz/


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                    

   
 


